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V KINECH
OD 22. ČERVENCE

JE TO JEN OTÁZKA ČASU

NOVÝ VÝLET OD

M. NIGHT SHYAMALANA
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V KINECH OD 22. ČERVENCE

BANÁTSKÝ EXPRES SE
OPĚT VYDÁ NA KOLEJE
FESTIVAL U KRAJANŮ V RUMUNSKU ZAČÍNÁ 17. SRPNA STRANA 6

Svátek slaví: Vítězslav

Jeff Bezos
a tři turisté
Raketa New Shepard spo-
lečnosti Blue Origin včera
úspěšně vynesla modul
RSS New Step s nejbohat-
ším mužem světa Jeffem
Bezosem a třemi dalšími
vesmírnými turisty na hra-
nici vesmíru. Nosná raketa
i modul s posádkou po ně-
kolikaminutovém letu bez-
pečně přistály. Bezos násle-
doval svého konkurenta
v rodící se lukrativní
vesmírné turistice Richar-
da Bransona. V obou přípa-
dech šlo o suborbitální
lety, to znamená, že VSS
Unity ani modul RSS New
Step nedosáhly oběžné
dráhy kolem Země. ČTK

Klimatická změna.
V Česku jako u moře?
Rekordy. 50 procent všech denních teplotních rekordů spadá do posledních 20 let. Pozitiva. Díky oteplení
je šance na kvalitnější vína či pěstování lanýžů. Negativa. Převládají, ale máme šanci na změnu STRANA 4

inzerce
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V Brdech došlo
k explozi. Dva vojá-
ci jsou zraněni.
Výletníci si musejí
dát pozor.

Výbuch munice těžce zranil
včera dopoledne dva vojáky,
kteří čistili prostor dopado-
vé plochy Kolvín v bývalém
výcvikovém prostoru Brdy.
Armáda na bývalých dopado-
vých plochách dělá hloubko-
vý pyrotechnický průzkum.
Mluvčí záchranné služby Pl-
zeňského kraje Mária Svobo-
dová uvedla, že jeden muž
utrpěl devastující poranění
končetin, přišel o nohu. Dru-
hý je popálený na horní části
těla.
Záchranáři měli původně

ohlášený výbuch a zasažení
více lidí, uvedla Svobodová.
Namísto vyjelo několik sani-
tek, vůz pro hromadné posti-
žení osob, povolán byl vrtul-
ník Letecké záchranné služ-
by Líně. „K původně nahláše-
ným sedmi zraněným jsme
požádali o výpomoc Letec-

kou záchrannou službu Stře-
dočeského kraje a Jihočeské-
ho kraje. Namístě se potvrdi-
ly pouze dvě osoby, proto po-
moc sousedních krajů neby-
la potřeba,“ uvedla Svobodo-
vá. O zraněné pečují lékaři

plzeňské fakultní nemocni-
ce.
Do Chráněné krajinné ob-

lasti Brdy vyrážejí ve velkém
turisté a houbaři. Ti mají teď
v Česku díky dešťům žně
a ne jinak je tomu právě

tady. Mají mít houbaři z Brd
strach? Nikoli. Stačí respekto-
vat cedule, které před nebez-
pečím varují, je tam přísný
zákaz vstupu kvůli ohrožení
života. „Dopadová plocha je
od silnice dost daleko, hlubo-

ko v lese, není potřeba chodit
na tak nebezpečná místa,
když hub se dá kolem silnice
nasbírat dost, obzvlášť v Br-
dech,“ píše na facebookové
stránce Kde rostou uživatel
Juraj Svarcz. ČTK a MAP

Bývalý vojenský prostor Brdy
je od roku 2016 chráněnou
krajinnou oblastí, armáda ho
od roku 2012 do roku 2017
po povrchu čistila.

● Ženisté našli na území o rozlo-
ze téměř 13 tisíc hektarů asi
10 tisíc kusů nevybuchlé muni-
ce. Z velké části šlo o pováleč-
nou dělostřeleckou, raketo-
vou a tankovou munici.

● V roce 2019 začaly práce
znovu, pyrotechnici se pustili
do hloubkového průzkumu.
Hlavní podnět k návratu daly
Vojenské lesy a statky, které
potřebovaly vyčistit asi 2400
hektarů lesa.

● Podle mluvčí Generálního
štábu české armády Magdale-
ny Dvořákové se stále provádí

hloubkový pyrotechnický
průzkum na bývalých dopado-
vých plochách.

● V CHKO Brdy jsou stále veřej-
nosti nepřístupná místa.
Trvale nepřístupné je posádko-
vé cvičiště Jince. Cílové dopa-
dové plochy Jordán, Tok,
bývalá pěchotní střelnice
Kolvín a Padrť jsou trvale
nepřístupné s průchodem
po značených zpevněných
komunikacích a trasách.

● Každý je povinen pohybovat
se tam pouze po vyznačených
komunikacích cyklostezek, tu-
ristických a naučných stezek.
Na jinak nepřístupné území
Předních a Zadních Bahen
může veřejnost jen do vyme-
zené bezpečné zóny v době
konání armádní akce Bahna.

Policie okolí výbuchu ještě více uzavřela. 3x MAFRA

Nejpozoruhodnější v Česku
Liberec chce znovu žádat o památkovou ochranu pro takzva-
né Liebiegovo městečko. Pokus prohlásit unikátní zaměstna-
neckou kolonii památkovou zónou není první, v minulosti
se ho ale nikdy nepodařilo dotáhnout do konce i kvůli odpo-
ru majitelů tamních nemovitostí. Podle památkářů si lokali-
ta se zhruba třemi stovkami domů ochranu zaslouží. Před-
stavuje jeden z nejhodnotnějších souborů tohoto typu v Čes-
ku. Natáčely se tady také filmy, například Panna a netvor
nebo známý koprodukční film USA a Kanady Hitler: vzestup
zla. Liebiegovo městečko bylo postaveno jako zázemí textil-
ní továrny Johann Liebieg & Co., pozdější Textilany. Vznika-
lo od poloviny 19. století do 20. let minulého století
a představuje jeden z nejpozoruhodnějších a nejhodnotněj-
ších souborů tohoto typu na českém území. Konečné slovo
bude mít ale ministerstvo kultury. Příští rok v červnu uplyne
150 let od narození Theodora Liebiega. Patří k nejvýrazněj-
ším osobnostem rodu, který se zasloužil o průmyslový roz-
mach Liberce i celého regionu. Je to také 200 let, co jeho dě-
deček Johann Liebieg, považovaný v 19. století za nejúspěš-
nějšího podnikatele v habsburské monarchii, začal textilní
impérium v Liberci budovat. 4x ČTK

V CHKO Brdy jsou stále nepřístupnámísta

Výbuch v bývalém vojenském
prostoru. Mají se houbaři bát?
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Seznam všech prodejen na www.albert.cz
Akce platí v prodejnách Albert supermarket od 21. 7. do 27. 7. 2021
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-28

4990
69,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-38

790
12,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-33

2990
44,90

KREDITŮ

+ NAVÍC

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-10

4490
49,90

KREDITŮ5KREDITŮ

+ NAVÍC

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-21

5490
69,90

KREDITŮ5

Borůvky
• 125 g
• 100 g = 23,92 Kč

Bio
Hrozny bílé
• 500 g
• 100 g = 10,98 Kč

Nature’s Promise
Bio Paprika
sladká
• 2 ks
• 1 ks = 22,45 Kč

Meloun vodní
• 1 kg

Nektarinky
skládané
• 1 kg

NEJČERSTVĚJŠÍ VÝBĚR

ZA MÉNĚ

inzerce

Stoupající obliba překážko-
vých závodů přinesla do Čes-
ka nový areál. Jmenuje se Ti-
tan Park a své brány otevře
tuto sobotu v areálu Prague
Louka naproti dostihovému
závodišti Velká Chuchle.
S rozlohou tři hektary jde
o největší OCR park u nás
(OCR – obstacle course race, tedy
překážkové závody, pozn. redak-
ce) a třetí největší v Evropské
unii. Součástí areálu jsou kon-
strukce na šplh, ručkování,
přelézání kontejneru, čtr-
náct metrů dlouhá překážka
– ručkováním po kruzích,
skok přes pneumatiky nebo
Warped Wall, což je překáž-
ka inspirovaná americkou
sportovně zábavní soutěží
NinjaWarrior.
V areálu Prague Louka

bude pro návštěvníky po ce-
lou sobotu připraven bohatý
program pro děti i dospělé
včetně OCR závodu Open
Race pro dospělé a Kids Race
pro děti.
K dispozici bude dále

biotop na koupání, šapitó,
bistro z kontejneru, trampolí-
na, grilovací spoty, auto-
kemp pro 25 karavanů, záze-
mí klubovny, slackline, hou-
pací sítě, hřiště pro děti s pís-
kovištěm, beachvolejbal,

možnost zapůjčení paddle-
boardu, skvělá hudba a atmo-
sféra po celý den. Spojení do
centra Prahy je snadné buď
MHD ze zastávky Lahovičky,
nebo po vlastní ose na kolech
po cyklostezce.

„Areál Prague Louka se na-
chází v oáze klidu u vody,
pod stromy a v okolí jsou far-
mářská zvířata. Přijďte si užít
OCR sporty, koncert, koupá-
ní a street food – venkovní va-
ření paelly na obřích pán-

vích,“ vzkazuje za organizáto-
ry akce Zuzana Třebická.
Areál bude v sobotu ote-

vřen v 10.30 a program bude
probíhat až do půlnoci. Více
informací najdou zájemci na
www.praguelouka.cz. MET Překážka v Titan Parku WMC

Titan Park. Otevře na Louce

Číslo dne

50
Historické jádro Prahy, které
bylo vyhlášeno 21. července
1971 městskou památkovou
rezervací, je s rozlohou 866
hektarů jednou z největších
památkových zón na světě.

Krátce

Odhalili padělky
Padělky parfémů a elek-
troniky včetně herních
konzolí světových zna-
ček za zhruba dvacet mi-
lionů korun odhalili
v uplynulém týdnu celní-
ci na dvou místech v Pra-
ze 4.

Opravy hrdiny
Ulice Dukelských hrdinů
v Praze 7 se v následují-
cím roce až dvou letech
dočká kompletní opra-
vy. Kromě vozovky
a chodníků bude oprave-
na tramvajová trať
a upraveny zastávky.
Kdy rekonstrukce začne,
zatím nebylo rozhodnu-
to, stejně tak nejsou zná-
my náklady oprav. ČTK
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Na jižní Moravě tornádo,
v Německu, Belgii a Lucem-
bursku katastrofické zápla-
vy. Jinde na planetě sucho.
Máme si na to zvykat a čekat
ještě horší klimatický vývoj?
Co s tím? „Určitě by třeba po-
mohlo omezení globální do-
pravy a soustředění se více na
regionální výrobu. Nebýt zá-
vislý jen na produktech, kte-
ré se vyrábí v Asii a pak se
k nám vozí přes půlku světa,
a samozřejmě to zatěžuje ži-
votní prostředí,“ říká v rozho-
voru pro deník Metro Pavel
Zahradníček, člen vědeckého
týmu Klimatická změna, kte-
rý spojuje vědecké osobnosti
a skupiny z oblastí zeměděl-
ství, lesnictví, klimatologie,
socioekonomie a klimatické-
ho modelování.

Nechci začít pesimisticky.
Vidíte na současném sta-
vu klimatu také něco pozi-
tivního?
Je pravdou, že příliš pozitiv-

ních věcí se zde nalézt nedá,
a to z toho důvodu, že kvůli
klimatické změně jsou extré-
my větší a častější. Pokud bu-
deme hledat něco pozitivní-
ho, tak například pro naše vi-
naře je šance na kvalitnější
vína, jelikož jim vyhovuje vyš-
ší suma teplot vzduchu za ve-
getační období. Tedy může-
me očekávat i kvalitnější čer-
vená vína, která jsou na teplo-
tu náročná. Podobně se u nás
mohou začít pěstovat lanýže.
Ale to je bohužel příliš málo,
aby to vyvážilo negativa.

Mluví se hodně o extré-
mech a zvratech počasí.
Nevrací se to počasí do
normálu?
Samotné zvraty počasí ve

smyslu, že se nám například

rychle oteplí, anebo ochladí,
nejsou ničím neobvyklým
a nepozorujeme zde nějakou
změnu oproti minulosti. Po-
čet extrémů nám bohužel na-
růstá a hlavně se zvyšuje je-
jich intenzita. Například pa-
desát procent všech denních
teplých rekordů teplot vzdu-
chu nám spadá do posled-
ních dvaceti let, a těch chlad-
ných je naopak v porovnání
s klimatem před šedesáti lety
jen minimum.

Po letech sucha je v Česku
vody dost. Někde i víc než
dost. Je to výjimka, kdy se
to zase vrátí do suchých
období? Navíc jste členem
týmu Intersucho.
Výjimka to není. Česká re-

publika je v pásu, kde jsou
srážky hodně variabilní,
a není neobvyklé, když nám
jednou prší více a jednou
méně. Problém je, že v minu-
losti sucho bylo způsobeno
hlavně nedostatkem srážek.
Ale například poslední obdo-
bí sucha (rok 2015 až duben
2020) bylo způsobeno už z pa-
desáti procent teplotou vzdu-

chu. Bylo totiž významně tep-
leji a voda se z půdy vypařova-
la více, než je obvyklé. Při
předpokladu klimatických
modelů, že teplota vzduchu
poroste nadále i v budoucnos-
ti, tak riziko častějších su-
chých period je jednoznačné.
Naopak jsme tu za posled-
ních pětadvacet let měli
i dost povodní, podle meziná-
rodní studie bylo v tomto ob-
dobí nejvíce povodní ve střed-
ní Evropě za posledních pět
set let. Zároveň tu byly i nej-
horší epizody sucha. To krás-
ně ukazuje, jak je naše oblast
náchylná na takové extrémy
a že se budou střídat. I když
tendence k suchým perio-
dám by měla být hlavně díky
teplotám častější.

Přes dlouhodobá varování
pokračuje zastavování roz-
sáhlých ploch jak v okolí
měst, tak ve městech sa-
motných – a z měst se stá-
vají tepelné komíny. Něm-
ci teď po povodni konsta-
tovali, že právě tyhle stále
zahuštěnější plochy také
stojí za tím, že je pak ná-

por vody tak ničivý. Ne-
jsou varování odborníků
příliš tichá?
Zde narážíme na několik

problémů. První je tepelný os-
trov města, který zhoršuje
podmínky života ve městech,
jelikož je zde citelně tepleji
než v okolí, a to hlavně v noč-
ních hodinách (až o sedm
stupňů Celsia). Hlavně ně-
mecká města v tomto ohledu
se snaží být více zelená a zača-
la se transformovat. Samo-
zřejmě změnit strukturuměs-
ta nelze mávnutím kouzelné-
ho proutku. Na druhou stra-
nu to, že se staví nová sídla
v záplavových oblastech, je
samozřejmě problém. Větši-
nou je pojišťovny ani nehod-
lají pojistit. Zde je to na osob-
ním risku každého občana
a také je s podivem, když poli-
tici dovolí takovou změnu
územního plánu. Jinak samo-
zřejmě o potřebě boje proti
klimatické změně se mluví
mezi politiky delší dobu, ale
příliš se zatím neudálo. Dis-
kuze je vždy velice aktivní bě-
hem nějakého výskytu extré-
mu, ale poté postupně nadše-
ní utichá. Na druhou stranu
musím přiznat, že v posled-
ních letech už začínají být
tyto diskuze seriózní a jsou vi-
dět již první opatření. Až si
politici uvědomí, že klimatic-
ká změna není hrozba, ale
příležitost na technologic-
kou revoluci, tak máme vy-
hráno.

Liší se názory na to, že
alespoň v naší části Evro-
py ovlivnil počasí loni a le-
tos úbytek leteckého pro-
vozu na nebi. Že málo leta-
del znamenalo více dešťů.
Co si o tommyslíte vy?
Já každému, kdo přijde

s touto teorií, vždy kladu otáz-
ku: proč by globální výpadek
dopravy znamenal změnu po-
časí (konkrétně se mluví
o tom, že u nás začalo pršet)
právě nad Českou republi-
kou? Letecká doprava je sa-
mozřejmě velkým producen-
tem skleníkových plynů, ale
zde působí nějaká setrvač-
nost a pár měsíců bez letadel
opravdu nemá vliv, a už vů-
bec ne na počasí.

Je v moci běžného obyva-
tele naší země ovlivňovat
každodenně klima?
Já jsem zastánce systémo-

vých řešení. Tedy zabývat se
změnou technologií v energe-
tice a nahrazením uhelných
elektráren jiným čistým zdro-
jem, ale tak, aby výsledný
energetický mix znamenal

stabilitu dodávek elektrické-
ho proudu. Myslím, že by po-
mohlo omezení globální do-
pravy a soustředění se více na
regionální výrobu. Nebýt zá-
vislý jen na produktech, kte-
ré se vyrábí v Asii a pak se
k nám vozí přes půlku světa,
a samozřejmě to zatěžuje ži-
votní prostředí. No a každý
člověk sám se může zamys-
let, jak moc šetří vodou či
elektřinou. Nemyslím tím,
aby se lidé nesprchovali či ve-
čer nesvítili, ale aby se na-
opak podívali, jestli mají pří-
stroje, které jsou úsporné,
jestli pro ně není komfortněj-
ší mít LED žárovky s nízkou
spotřebou a větším světel-
ným komfortem apod. Tedy
pokusit se o modernizaci své
domácnost, jelikož nové tech-
nologie jsou většinou i úspor-
nější (nemusí to platit vždy).

Jak spolehlivé jsou klima-
tické modely, které tvoří-
te i vy?
Klimatické modely vznika-

jí ve velkých světových a ev-
ropských centrech, my vybí-
ráme ty nejkvalitnější, jeli-
kož ne všechny dokážou
dobře reprezentovat klima
střední Evropy. Nově se v rám-
ci projektu Technologické
agentury České republiky Pe-
run tvoří speciálně klimatic-
ký model ALADIN pro Česko,
na kterém se podílí více vě-
deckých institucí zastoupe-
ných u nás a měl by vhodně
doplnit současně používané
modely ze světových center.
Zatím se to, co modely před-
pokládají do budoucnosti,
v posledních letech celkem
dost potvrzuje. To je růst tep-
loty vzduchu, který pozoruje-
me od osmdesátých let a v po-
sledním desetiletí nabral
rychlejší tempo. Také mode-
ly samotné počítají s velkou
variabilitou srážek, s tenden-
cí k suchu se střídáním příva-
lovými srážkami. To vše jsme
v posledních dekádách zažili.
Proto předpokládáme, žemo-
dely jsou spolehlivé, ale zjiš-
ťujeme u nich spíše jiný pro-
blém. Pokud jsme porovnali
jejich výstupy pro poslední
dekádu, tak tyto modely cel-
kem dost podcenily současný
stav – a takové oteplení před-
pokládaly až pro období po
roce 2040. To znamená, že je-
deme momentálně po horší
trajektorii, než mají samotné
modely. Doufejme ale, že po-
slední dekáda byla jen exces
a oteplování nebude pokračo-
vat v takovém tempu, proto-
že to by znamenalo dost vel-
ký problém. PAVEL HRABICAStřední Evropa se potýká s největším počtem povodní za posledních pět století. ČTK

Pavel Zahradníček ARCHIV

„Klimatická změna je šance
mít technologickou revoluci“
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Od roku 2023 se
budoumoci zasta-
vit dlouhodobé
problémy.

Jedná se o největší změny za
poslední dvě desetiletí, tvrdí
odborníci na právo. Mluví
o novele exekučního zákona,
který například částečně
omezí zabavování movitých
věcí a změní se například
také pořadí splácení dluhu.
Pro exekutory je nový do-

kument, který včera pode-
psal prezident Miloš Zeman,
nevýhodný. Exekutoři by ne-
měli nárok na úhradu nákla-
dů u bezvýsledných řízení.
Svých výhod se nechtějí
vzdát a Exekutorská komora
se chystá obrátit na Ústavní
soud. Předloha zavede šestile-
tou lhůtu, po jejímž uplynutí
by exekutor bezvýslednou
exekuci při splnění určitých

podmínek zastavil. Bezvý-
sledná exekuce by se mohla
ještě dvakrát prodloužit,
nejdéle potrvá 12 let. Senát
prosadil částečnou zpětnou

platnost lhůt. Nynější šestile-
té a delší exekuce by se tak
mohly zastavovat v roce
2023, tedy rok po účinnosti
novely. ČTK

2 0 2 1

HLASUJTE A VYBERTE
HRAČKU ROKU 2021

od 12. 7. do 12. 9. 2021

www.hracka-roku.cz

Vyhrajte hodnotné poukazy

Podporujeme nadační fond
Radost dětem

@hrackaroku2021

Mají radost, na řekách jsou výborné podmínky. ČTK

Z vymožených peněz se bude
splácet vedle nákladů soudu
na výkon rozhodnutí a nákladů
exekuce nejprve jistina dluhu,
teprve potom úrok, následně
úrok z prodlení a nakonec ná-
klady věřitele. Nemělo by se
tak stávat, že úrok roste rychle-
ji, než je dlužník schopen
splácet.

● Novela přinese omezení mobi-
liárních exekucí (prodej nemo-
vitostí, ve kterých má povinný
místo trvalého pobytu) dů-
chodců a tělesně postižených
lidí a u dluhů z dětství. Dluž-
ník bude moci odvrátit prodej
movitých věcí také v případě,
že bude nad rámec zákon-

ných srážek z příjmů dobrovol-
ně hradit aspoň 1500 korun
z nezabavitelných peněz.
Možnost se bude týkat jen
fyzických osob. Luxusnější
věci budou zpeněžení podlé-
hat i nadále.

● Dlužníkům vůči státu a dalším
veřejným institucím bude
stačit v exekuci splatit jistinu
a uhradit 750 korun na nákla-
dy řízení. Končit budou také
dlouhodobě bezvýsledné exe-
kuce s jistinou do 1500 korun.
Věřitelé získají část pohledáv-
ky zpět od státu ve formě da-
ňové úlevy a exekutorům stát
uhradí část výdajů spojených
s vymáháním peněz.

Jezdí po jindy
nesjízdných
úsecích řek
Pro vodáky jsou na řekách
Orlicích na Rychnovsku vý-
borné podmínky, ještě mi-
nulý týden vlivem přívalo-
vých dešťů byly spíše pro
zkušené vodáky. V těchto
dnech vody ubývá a řeky
začínají vyhovovat i re-
kreačním vodákům. Ně-
které úseky mohou být oje-
diněle ještě hůře sjízdné
pro nezkušené vodáky kvů-
li popadaným stromům.
Na druhou stranu, sjízdné
jsou úseky, které jinak
v létě sjet nelze.

Ukradli je, po 20
letech jsou zpět
Do Česka se vrátily dvě ba-
rokní sošky andělů, které
před 20 lety ukradli zlodě-
ji z kostela Nejsvětější Tro-
jice v Perninku na Karlo-
varsku. Ztratily se v roce
2002. O 14 let později je
našli rakouští kriminalisté
u obchodníka s uměním.
Po několik let trvajícím
soudním sporu uznal ra-
kouský soud nárok Česka
na jejich vrácení. Při doka-
zování českého nároku
bylo důležité, že zloději
utrhli soše křídla, která na
místě zůstala. ČTK

*Platí pro nákupy zákazníků
zaregistrovaných a současně
přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

pro okamžitý objem
a maximální
zvýraznění řas

trend IT UP
Wet Shine
rtěnka
4,2 g, více odstínů

8990
DLOUHODOBÁCENA

od 26.02.2021 89,90Kč

Kč

trend IT UP
Lash Allure
řasenka
10 ml

109
DLOUHODOBÁCENA

od 01.10.2020 109Kč

Kč

pro okamžitý objem 

s efektem mokrého
lesku, bez lepivého
pocitu

Exekuce. Lidem
s dluhy se uleví

Věřitelé získají část pohledávky daňovou úlevou

Krátce

inzerce
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Štěpán Slaný se se svými dvě-
ma parťáky už přes deset let
snaží pomáhat českým kraja-
nům v oblasti rumunského
a srbského Banátu. Ve vesnici
Eibentál otevřeli penzion, hos-
podu či pivovar. Snaží se dát
mladým práci, aby odsud ne-
odcházeli. A jednou za rok po-
řádají i už legendární festival.
Turismu i pořádání akce zasa-
dila pandemie ránu, ale
přesto neztrácí optimismus.

Jak to aktuálně vypadá,
bude letos Banát? A bude
v Rumunsku?

Bude v našemEibentálu. Jeli-
kož se jedná o desátý ročník
našeho festivalu, tak jsme si
přípravy plánovali po loň-
ském roce trochu jinak. Věřili
jsme, že se situace kolem covi-
du uklidní a Evropa se trochu
lépe rozcestuje, menší zájem
o cestování nás nyní trochu li-
mituje. Jsme největší českou
kulturní akcí ve světě, která je
primárně určena pro Čechy.
Vše jsme si zkomplikovali
i sami, protože jsme se rozhod-
li k našemu výročí trochu pře-
organizovat festival, přesunuli
jsme jednotlivá místa, kde se
vystupuje, přímo do vesnice.
Chceme víc ochránit ekonomi-
ku místních krajanů, pro kte-
ré je festival primárně pořá-
dán. Problémem je i ztráta pod-
pory místních pivovarů, pivo
jsme si totiž začali vařit v Čes-
ké republice a dovážíme ho
pod jménem vesnice Eibentál
přímo do vesnice. Máme mě-
síc do akce, takže to začíná být
tradičně takové rumunské,
což je vždy naše úspěšná fáze.

Pojede se vlakem, jak jsou
lidé poslední léta zvyklí?

Věříme tomu, že se nám ho
podaří v závislosti na hygienic-
kých nařízeních naplnit. Vlak
pro nás znamená důležitou
součást celé akce, táhne pozor-
nost k české oblasti v Rumun-
sku a Srbsku a pro Čechy zna-
mená cestování vlakem jakou-
si nostalgii. Náš expres je oje-
dinělý – je to nejdelší vlak
v současné osobní železniční
dopravě. Jedním vlakem jsme
nahradili dřívější autobus. Ko-
leje však vedou jen do města
Oršava, což je velký přístav na
Dunaji. Posledních padesát ki-
lometrů převážíme návštěvní-
ky místními autobusy a lodě-
mi, které proplouvají po nej-
krásnějším místě na spodním
toku Dunaje – Kazane Mare
a Mici.

Nastínil si, že jste sami udě-
lali nějaké změny, jaké?
A byly nějaké změ-

ny/ústupky, které jste
prostě kvůli situaci udělat
museli, i když neradi?

Jednou věcí jsou zmíněné
změny přímo v Eibentálu, kde
musíme připravit komplet
nové zázemí, a druhá je každo-
denní sledování různých na-
stavení nejen v České republi-
ce, ale především v Rumun-
sku. Řešíme také tranzitní
opatření na Slovensku a v Ma-
ďarsku. Občas si přijdu jako
vrchní epidemiolog, dopředu
si počítáme všechnymožné vý-
voje, známe všechny výpočty
a predikujeme si je dopředu,
abychom věděli, jaké nařízení
by mohlo přijít za týden. Mu-
sím říct, že Rumunsko je zá-
sadně předvídatelnější a celý
rok tam drží nastavený trend,
podle kterého se dá alespoň
trochu řídit. Po loňském vele-
toči a přesunu festivalu do Čes-
ké republiky si nyní nepři-
pouštíme komplikace. Věří-
me, že náš projekt je natolik
dobrý, že si nezaslouží, aby se
od nás štěstěna odvrátila rov-
nou dvakrát. Bude hezky, ne-
bude pršet a covid bude pod
kontrolou.

Těší se místní na festival,
nebo z toho mají vzhledem
k situaci respekt?

V Rumunsku se již přes
čtvrt rokumohou očkovat oso-
by nad 18 let téměř bez před-
chozí rezervace. Naočkovat se
mohou všichni, ve velkých
městech je i služba drive-in,
kdy přijedete na službu podob-
nou benzince, vytáhnete ruku
a jedete zase dál, takže tam je
nyní naočkován každý, kdo
o to měl zájem. K tomu se při-
dalo i úspěšné promoření ves-
nice v rámci místního maso-
pustu. My jako organizátoři
vnímáme názory vesnice
a také samozřejmě musíme
ctít nastavení úřadů. Rumun-
sko a Česko jsou vzájemně ze-
lené země, lze sem cestovat
bez omezení. Loňská zkuše-
nost místních krajanů ze ztrá-

ty turistů a celkové prázdno-
ty, kdy za nimi nemohli pořád-
ně přijet ani rodinní příslušní-
ci, byla docela smutná. My si
uvědomujeme, že posíláme
české turisty do demograficky
starší vesnice, tomu budou od-
povídat i různá hygienická na-
stavení nejen po cestě, ale
i přímo na místě.

Jak ovlivnilo vás, jako pořa-
datele, i lidi v Eibentálu vy-
nechání ročníku?

Pro místní jeden rok výpad-
ku turistiky byl bolestivý, ale
dal se přežít. Hodně místních
má své rodiny v České republi-
ce, kam dříve odjeli za prací
a právě odsud dokázali dostat
případnou podporu. Z dlouho-
dobého hlediska to všakmůže
být problém, tato oblast se po-
malu a jistě přetransformová-
vá do turistické destinace, po
uzavření různých důlních pro-
vozů, ústupku větší zeměděl-
ské činnosti by byly další roky
smrtelné. I letos je vidět zásad-
ní pokles návštěvnosti, podle
mého odhadu jsme na 50 pro-
centech návštěvnosti z roku
2019.

Pojďme k něčemu veselejší-
mu, přednášející a vystupu-
jící, kdo to bude?

Jsme pyšní, že se v současné
době ukázal charakter a vnitř-
ní síla akce. Téměř nikdo
z oslovených neměl problém
s účastí. Všichni vystupující je-
dou pouze za dopravu a jedno
jídlo denně, jinak bez nároku
na honorář. Nejsme velký fes-
tival a nechceme sem za kaž-
dou cenu tahat stejný line-up,
co objíždí všechny velké akce.
Ve spojení s Ondrou Ježkem
tvoříme ideální mix kvality
a poznání. Na jedné straně
sem přijede pár známých
jmen jako Zrní, PSH, Timudej,
Vasilův Rubáš, Švihadlo,
WWW, Pio Squad nebo
7krát3. Velkou radost nám dě-
lají besedy a přednášky. Letos
nás přijede podpořit hodně sil-
ná sestava – Zibura, Rubeš,
Kovy, Šebek, Šidlo, Tuna nebo
spisovatelka Soukupová. Tako-
vé obsazení nemá skoro žád-
ný český festival, v tom vidí-
me velkou prestiž. Velkou
věcí bude pro naše skalní fa-
noušky vzpomínkový koncert
na Davida Stypku, jeho kapela
Bandjeez sem přijede v rámci
tribute se zpěváky z různých
kapel a Kateřinou Marií Ti-
chou. Festival však není jen
o hudbě a přednáškách, je to
i o návštěvěmístních krajanů,
výletech, místní gastronomii,
ochutnávání pálenek a celko-
vé pohodě. IVETA BENÁKOVÁ

BESTIE
Z BUCKINGHAMSKÉHO

PALÁCEP

PRVNÍ FANTASY OD SVĚTOVĚ
NEJPRODÁVANĚJŠÍHO
AUTORA DĚTSKÝCH KNIH

KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ
V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

Štěpán Slaný

Vlak je nejdelším expresem současnosti. 2x FESTIVALBANAT.CZ

Jubilejní desátý ročník Festiva-
lu Banát odstartuje ve vesnici
Eibentál ve středu 18. srpna
v podvečerních hodinách a kon-
čit bude v neděli 22. srpna
v ranních hodinách.

● Legendární Balkán expres
vyjede z Prahy v úterý 17. srp-
na odpoledne, v Brně bude
později večer. Zpátky se pak
vydá v neděli 22. srpna kolem
poledne.

● Ceny jsou 5299 korun
na osobu (3199 korun dítě
do 15 let, dítě do 2 let
zdarma). V ceně jsou doprava
vlakem, vstupenka na celý
festival a kempovné.

● Požadavky na návštěvníky
vzhledem k situaci kolem covi-
du-19 se mohou měnit. V této
chvíli jsou obě země vzájem-
ně v zelené zóně. Pro naočko-
vané, kterým od druhé dávky
uplynulo 14 dní, by měla být
cesta bez dalších požadavků.
Pokud by se zhoršila situace,
pro ostatní by mohl být z jed-
né nebo druhé strany požado-
ván antigenní test či PCR test.

● Vstupenky jsou stále k dostá-
ní, je možné si je zakoupit na
webu www.festivalbanat.cz,
kde budou průběžně aktuali-
zované také informace ohled-
ně cestování.

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Banát 2021

Banátský expres
letos opět vyjede

Více najdete na

WWW.METRO.CZ



Trápí vás otoky a pocit těžkých dolních končetin? Máte dojem, že
nosíte na nohou konve a vaše lýtka hyzdí křečové žíly? Skoncujte
s problémy konopím!
Venosil konopné mazání s chladivým efektem poskytuje okamžitou úlevu a osvěže-
ní pro nohy bez otoků, křečových žil, metliček nebo pocitů těžkosti. Venosil obsahuje
unikátní kombinaci konopného oleje a jedle sibiřské doplněnou o rutin, kostival, arni-
ku, fenykl, řepík, mátu a měsíček. Dlouhodobá péče a jemná masáž nohou Venosilem
přispívá ke zmírnění obtíží a celkově lepšímu stavu dolních končetin.

ocit těžkých dolních končetin? Máte dojem
l k h d k l k

Nosíte kontaktní čočky? Pak
jistě víte, že výběr roztoku
ovlivňuje kvalitu nejen kon-
taktních čoček, ale i vašeho
vidění. Zapomeňte na ne-
příjemné řezání, pálení či
suchost očí a vyberte si ten
správný roztok na kontaktní
čočky.
Celodenní komfort při nošení kon-
taktních čoček vám zajistí zdravotnic-
ký prostředek OCUTEIN SENSITIVE
roztok na kontaktní čočky, který
díky jedinečné kombinaci hyaluro-
nanu sodného a hypromelózy zaručí
čočkám celodenní lubrikaci a hydra-
taci. Při jejich nošení tak budete cítit
maximální pohodlí po celý den, zá-
roveň se zlepší komfort vidění i pro
velmi citlivé či suché oči. Více-
účelový roztok vysoké lékáren-
ské kvality čočky účinně čistí
a dezinfikuje, takže je uchová
v dokonalém stavu a zajistí je-
jich nezbytnou hydrataci i lub-
rikaci. U každého balení je navíc
pouzdro na kontaktní čočky
zdarma.

Pro čisté
a jasné vidění

n, zá
i pro

Nechte VLASY ROZKVÉST
Trpí vaše kštice zvýšeným vypa-
dáváním a řídnutím? Jsou vaše
vlasy oslabené, poškozené a bez
objemu? Nechte je znovu rozkvést
s šamponem Vlasové hnojivo!
Vlasové hnojivo šampon s kofeinem
a komplexem HustoplexTM účinně redukuje
vypadávání vlasů, jejich řídnutí a poškoze-
ní vnějšími vlivy, škodlivinami či náročným
stylingem. Unikátní složení s kofeinem, kop-
řivou, zeleným čajem a silymarinem navíc
podporuje růst nových vlasů, zvyšuje odol-
nost vlasových buněk a pomáhá vytvářet
objem, lesk a sílu vlasů. Vyzkoušet můžete
také Vlasové hnojivo ve formě tablet nebo
bezoplachového séra.
HUSTÉ SLOŽENÍ, HUSTÝ VÝSLEDEK

Lékárna? To nejsou jen prášky a sirupy
Vybrali jsme pro vás lékárenské přípravky, o kterých možná nevíte,
ale určitě by vám neměly uniknout.

Ňadra k nakousnutí!
Nejste spokojená se svým poprsím? Odhoďte
stud a šokujte své okolí bujným dekoltem!
Proměňte svůj sen o dokonalém poprsí v realitu díky
Decolen Forte. Doplněk stravy, jehož přírodní složení ze
semen vinné révy, chmelu otáčivého, sóji a extraktu ze lnu
setého, chrání a podporuje zdraví prsní tkáně. Navíc má
pozitivní vliv na plnost, pevnost a celkové zdraví prsou
a pomáhá snížit negativní účinky hormonální nerovno-

váhy.
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Celodenní
komfort bez
vysychání,
mlžení a řezání
v očích.

Novinka

Nohy jako
konve?
Skoncujte
s otoky
konopím!

evíte,

KOmerční PŘÍLOHA
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Společnost Twitter
zablokovala účet
kongresmance Marjorii
Taylorové Greeneové.

Sociální síti Twitter se nelíbily dva
příspěvky kongresmanky o vakcíně
proti covidu.
Republikánka Greeneová dlouho-

době vystupuje proti očkování a po-
vinnému nošení roušek a je známá
kontroverzními výroky včetně pod-
pory některých konspiračních teorií.
Twitter zakročil proti jejímu osobní-
mu účtu, kam v neděli přidala příspě-
vek o tom, že nikdo by neměl očková-
ní proti covidu-19 lidem vnucovat.
Naznačila přitom, že vakcíny použí-
vané ve Spojených státech, které ex-
perti považují za bezpečné a vysoce
účinné, vnímá jako experimentová-

ní na lidech. V pondělním příspěvku
pak vakcíny označila za kontroverz-
ní a napsala, že covid-19 je hrozbou
jen pro seniory a lidi s obezitou.

Odpojili ji na půl dne
Twitter k oběma příspěvkům přidal

varování, že jde o zavádějící vyjádře-
ní a že „zdravotničtí činitelé vakcínu
doporučují většině lidí“. Médiím pak
sdělil, že Greeneová nemůže svůj
účet 12 hodin používat. „Přijali jsme
vynucovací opatření na účtu
@mtgreene za porušování pravidel
Twitteru, konkrétně pravidel o zavá-
dějících informacích o covidu-19,“ ci-
toval prohlášení sociální sítě list The
New York Times.
Televize CNN uvedla, že pokud

bude kongresmanka pokračovat ve
sdílení dezinformací o koronaviru,
mohl by ji Twitter na základě plat-
ných pravidel ze své platformy úplně
vykázat. HAL a ČTK

Marjorie Taylorová Greeneová AP

Slavil by sedmdesáté narozeniny
Americký herec Robin Williams, jenž se narodil 21. července 1951,
exceloval zejména v komediálních rolích. Pozlacenou sošku Oscara mu
roku 1998 přinesla vedlejší role psychologa, který pomáhá problémové-
mu géniovi ve filmu Dobrý Will Hunting. Ve svém životě bojoval s alko-
holem, drogami a také s vážnou depresí, jež přispěla k předčasnému
skonu. Dne 11. srpna 2014 byl otec tří dětí nalezen mrtvý. AP

Čtvrtá vlna je za dveřmi

Ve Francii a Německu stoupají počty
nově nakažených covidem-19.

● Země galského kohouta včera hlási-
la 7041 pacientů s covidem, z toho
360 nových za posledních 24 hodin.
Podle mluvčího vlády zažívá Francie
začátek čtvrté vlny pandemie.

● V Německu za 24 hodin přibylo
1183 nových případů.

Republikánka
šíří spekulace

PROFIMEDIA.CZ
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Bez nejvyšších poct
Státní smutek na Slovensku po
úmrtí herce, moderátora a zpěvá-
ka Milana Lasici vyhlášen nebu-
de. „Rodina se rozhodla tak, že
se obřad má konat v nejužším
kruhu, a to je třeba respekto-
vat,“ řekl Lasicův spolupracov-
ník Pavol Danišovič. Zatím není
známo, kdy pohřeb proběhne.

Kanál má rekord
Do Británie přes Lamanšský prů-
liv připlulo v pondělí 430 mi-

grantů, což je nový denní re-
kord. Ten předchozí, 416 osob,
je z loňského září. K britským
břehům doplulo od začátku roku
už přibližně 8000 migrantů na
zhruba 345 člunech.

Královský pár v akci
Belgičané včera uctili oběti kata-
strofálních záplav, které si
v zemi vyžádaly nejméně 31 lid-
ských životů. Belgický král Phi-
lippe a jeho žena Mathilda na-
vštívili hasičskou stanici v nejpo-
stiženějším městě Verviers. ČTK

Němec zavolal policii
na pářící se ježky,
spletl si je s raněnou
bachyní.

Dva zamilovaní ježci byli při páření
natolik hluční, že na němuž z jihoně-
meckého Švábska zavolal policii. Do
telefonu strážníkům řekl, že ve vyso-
ké trávě na jeho zahradě se nejspíše
ukrývá raněné zvíře, informovala
agentura DPA. „Myslel si, že to byla
postřelená bachyně,“ uvedla místní
policie.

Když hlídka přijela k jeho domu ve
vesnici Buchdorf severně odAugsbur-
gu, zjistila, že se o divočáka v žád-
ném případě nejedná – objevila totiž
„po uši zamilované ježky“. „Dva ježci
šli právě docela intenzivně na věc
a svým hlasitým sténáním způsobili
nelibost oznamovatele,“ uvedla poli-
cie v prohlášení.
Podle experta z veterinární fakulty

mnichovské univerzity jsou vrčivé
zvuky typické pro námluvy a násled-
né páření. Tomůže trvat i několik ho-
din. Samci bývají těmi hlasitějšími.
Příslušníky zasahujících složek v po-
dobných případech experti nabádají,
aby ježky nerušili. ČTK

Spalující živel
Ruští hasiči už celé dny svádějí
boj s rozsáhlými lesními požáry
na Sibiři. Nejhůře oheň zasáhl Ja-
kutsko, kde hustý dým mimo jiné
zastavil i provoz na letišti. S haše-
ním více než tří set požárů přitom
pomáhají právě letadla. A spolu
s nimi tisíce lidí na zemi. Požáry
se na východě Ruska pravidelně
opakují, rok od roku jsou však
horší. „Situace s požáry je v naší
republice velmi složitá. Zažíváme
nejsušší léto za posledních 150 let
a červen byl nejteplejší měsíc
v historii,“ říká gubernátor
autonomního Jakutska Ajsen Ni-
kolajev. 2x AP

Krátce

Pár sténal
příliš hlasitě
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SOUTĚŽ PRO ČTENÁŘE DENÍKU METRO

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA
Jak se jmenuje otec rodiny Croodsovi?

a) Grug b) Bug c) Dug

MOJE MĚSTO, MOJE METRO

Instrukce k soutěži:
Své odpovědi zasílejte do dnešní
půlnoci na adresu vyhraj@metro.cz
ve tvaru JMÉNO, PŘÍJMENÍ, ADRESA,
TELEFON, SPRÁVNÁ ODPOVĚĎ
(A, B, nebo C), do předmětu e-mailu
uveďte: CROODSOVI.
3 soutěžící získají dárkový balíček
k animáku.
Výherci budou kontaktováni
e-mailem do 3 pracovních dnů.
Více informací o pravidlech soutěže
a vyzvednutí cen najdete na
www.metro.cz

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA

VYHRAJTE
3 BALÍČKY K ANIMÁKU CROODSOVI: NOVÝ VĚK

Petrohrad oblékl
komiksový kabát.

Odstřel ruské snahy natočit
velkolepý superhrdinský tr-
hák se odehrál již před čtyř-
mi lety. Tehdy totiž do kin
a vzápětí kvůli pirátům i na
obrazovky českých diváků do-
razila ruská odpověď na ame-
rické superhrdiny Avengers –
Ochránci (Zaščitniki). Od té
doby se matičce Rusi spílá za
to, že v jejích reáliích ještě
dlouho nevznikne koukatel-
ný komiksový filmový kou-
sek. SnímkuMajor Grom:Mo-
rový doktor se nyní podařilo
prolomit prokletí na obrazov-
kách Netflixu.
Řádění maskovaného zabi-

jáka vybaveného super oble-
kem s kápí a morovou
maskou vyvolá v Petrohradu
chaos. Zastavit ho může jedi-
ně ostřílený detektiv Igor
Grom, který má nejen pěk-
nou bekovku a břicho jako ra-
diátor, ale také tvrdé pěsti
a vytrvalost buldoka. Vydá se
proto po stopáchmaskované-
ho morového doktora, který
se stal hitem oblíbené sociál-
ní sítě. A problémyměsta řeší
jednoduše tím, že začne ve
velkém odstraňovat místní
bezohledné boháče. Tenhle
film je sice do značné míry
předvídatelná kravina, roz-
hodně ale nesměl chybět
v naší internetové rubrice
Strážce streamu.

Putin film chytil
komiksovou horečku
Abychom mohli chválit,

řekněme si nejprve to nega-
tivní. FilmMajor Grom:Moro-

vý doktor se sice v klidu
můžeměřit i s částí produkce
ze zámoří, zda dosahuje kva-
lit komiksových počinů
z USA, je však minimálně dis-
kutabilní. Jde spíš o klasic-
kou netflixovskou jednohub-
ku, která si nedělá příliš hla-
vu se složitým příběhem,
a místo zajímavých postav
a smysluplného příběhu nám
tvůrci servírují oddechovku
plnou nepříliš originálních
zvratů a, díky bohu, akce.
Té sice není tolik a tvůrci

se evidentně inspirovali tře-
ba u Sherlocka Holmese
Guye Ritchieho (zejména
když se hrdina zamyslí a pro-
mítá si nejvhodnější bojové
scénáře), pořád jsme ale na
úrovni třeba francouzské sé-
rie Lupin. Těch podobností je
mimochodem vícero, zejmé-
na tehdy, pokud se místo ruš-
tiny rozhodnete pro český da-
bing.

Morový úspěch
Major Grom má, naštěstí

pro své tvůrce, úspěch, a to
nejen u tuzemských diváků.
Podle některých má nádech

Temného Rytíře či Robina
Hooda, jiní, podobně jako já,
vidí podobnosti s „americ-
kým“ Sherlockem Holme-
sem.
Je rozhodně pravdou, že

má film kvalitní vizuál a kou-
katelné triky. Vše dotvářejí
petrohradské lokace, které
na mě působily velmi sympa-
ticky. O těchto kvalitách si
zmiňovaní komiksoví
Ochránci mohli a mohou ne-
chat jen zdát. Tým bohatýrů
tehdy od propadáku neza-
chránil ani medvěd s obrov-
skou bouchačkou.

Průměr někdy stačí
Morový doktor je sice po

všech stránkách průměrný
snímek, při jeho sledování
jsem měl však radost, že se
v Rusku posouvá kinemato-
grafie kupředu. Co bychom
za moderní komiksovou pec-
ku dali u nás. A že by se námě-
ty hledaly samy. Například le-
gendární Pérák prohánějící
se po pražských střechách by
mohl, alespoň co se vizuálu
týče,Morového doktora před-
čit. Nemyslíte? FILIP JAROŠEVSKÝ

inzerce

1. MISE. Seriál s prvky show
Skupina Prima zahájila natáčení nového seriálu a vsadila
na tematiku, která mezi českými televizními seriály
takřka dvacet let chyběla. Seriál 1. MISE, který se začne
vysílat na podzim, sází na atraktivitu vojenského prostře-
dí. Zahrají si v něm například Marek Němec, Kristýna
Leichtová či Jan Dolanský (na snímku zleva). MET

Více textů najdete na webu v rubrice Strážce streamu. NETFLIX

Kdyžměl před 20 lety premié-
ru filmový retro muzikál Fili-
pa Renče a Zdeňka Zelenky
Rebelové s podtitulem Písnič-
kový retro film z let šedesá-
tých, stal se záhy fenoménem
tuzemských kin a následně
i televizních obrazovek. Dvě-
ma Českými lvy oceněný sní-
mek, který byl následně uvá-

děn také jako muzikál v Diva-
dle Broadway, nyní opět ožívá
v nové úpravě scénáře i výpra-
vy Hudebního divadla Karlín.
S muzikálem znovu ožívají
také hity jednoho z vůbec nej-
lepších období české popmu-
sic v podobě alba Písně zmuzi-
kálu Rebelové / Originální na-
hrávky z let 1960–1970. MET

Major Grom,
úspěch jako hrom?

Rebelové. Muzikál je
zpět, vychází i album
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Počasí

„Bůh ví, co
to bylo, ale

radši to pošlu zpět.“

MICHAL MATĚJKA
Facebook
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Výrazy vpisujte od středového písmene K
ke kraji kruhu. Tajenka je od čísla 1.
1. pianino
2. čarovná moc
3. zavařené ovoce
4. proutěné výrobky
5. malá Klára
6. převlečníky
7. šle
8. kouřovody

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Zavolejte porodní se-
střičky VII (3/8)

17.00 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Dobrodružství kriminalis-

tiky (6/26)
21.05 Ďáblova lest (2/3)
22.05 Hercule Poirot
23.00 Případy detektivaMurdo-

cha XIV
23.45 Záchranáři (2/6)
00.40 AZ-kvíz
01.05 Banánové rybičky
01.35 Pod pokličkou
01.55 Zahrada je hra

16.15 Válečné projekty třetí říše
17.05 Fantomas
18.45 Kamera na cestách:

Las Vegas, přelud, nebo
skutečnost?

19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Diana
21.55 Prohnilí proti prohnilým
23.45 Gomora IV (5/12)
00.30 Vzestup Jordana

Petersona
02.00 Krajina v tísni
02.55 Legendy kriminalistiky 2
03.25 Bohové a proroci
03.50 Před půlnocí
04.20 Historie.cs
05.10 Nový Zéland (4/5)

15.55 Můj přítel Monk II (12)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.15 Comeback
18.50 Hospoda (35)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Výměnamanželek XI
21.40 Comeback
22.15 Comeback
22.55 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans IV (7)
23.50 Můj přítel Monk II (11)
00.45 Můj přítel Monk II (12)
01.40 Odložené případy II (19)
02.20 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans IV (7)
03.10 Co na to Češi

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 Polda (4)

Ve stínu feng šuej. Detektivní
seriál (ČR, 2016)

21.35 Show Jana Krause
22.45 Telebazar
23.50 Policie v akci
00.50 Komisař Rex IV (1)

Pohřbena zaživa. Krimiseriál
(N/Rak., 1998)

01.50 Policie Hamburk V (26)
Pomoc pro jízdní oddíl. Krimi-
seriál (N, 2010)

02.50 Policie Hamburk V (27)
03.50 Prostřeno!

06.00 Ranní fresh
08.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Smartmania
14.35 Óčko trendy
15.00 TMAX STREET PARTY
16.00 Óčko hity
18.00 Face off
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
21.45 UŽÍT ČESKO
22.00 Naked Attraction
22.30 Óčko flirt
1.00 JUST ONE NIGHT
1.30 Óčko hity

Klipy nonstop

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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NABÍZÍME:
• Měsíční prémie až 26%

• Náborový příspěvek 10 000 Kč pro vybrané pozice (*)
• Příspěvek na dopravu a stravování

• Příspěvek na životní / penzijní připojištění
• 5 týdnů dovolené, Multisport karta

Více informací o pozicích naleznete na portálu www.jobs.cz

KONTAKT:
• tel.: 543 563 111

• e-mail: personalni.brno@poclain.com

HLEDÁME NOVÉ ZAMĚSTNANCE:

NC OPERÁTOR (*)
MONTÁŽNÍ DĚLNÍK (*)

LAKÝRNÍK (*)
SKLADNÍK

Poclain Hydraulics s.r.o., Kšírova 186, 619 00 Brno-Horní Heršpice, www.poclain-hydraulics.com

Nová éra bezdrátového posle-
chu s dechberoucí kvalitou
přehrávaného obsahu od
Applu je tady. Apple loni
představil náhlavní uzavřená
sluchátka s nadčasovým
designem a nazval je AirPods
Max. Náušníky i klenba hlavo-
vého mostu se dokonale při-
způsobují individuálnímu
tvaru hlavy, takže AirPods
Max optimálně akusticky těs-
ní a poskytují mimořádný po-
slechový zážitek. Kostru z ne-
rezové oceli pokrývá měkká
skořepina, takže pevnost,
pružnost a pohodlí jsou v do-
konalé souhře.
Krásně provedené mušle

z anodizovaného hliníku
mají revoluční mechanis-
mus, který umožňuje jejich
nezávislé otáčení a vyrovná-
vání tlaku. Ovládací korun-
kou Digital Crown můžete
ovládat hlasitost, přeskako-
vat skladby a přijímat hovo-
ry. AirPods Max spojují vyso-
ce věrnou reprodukci zvuku
se špičkovým aktivním potla-
čováním hluku. Mohutné
basy, přesné středy i věrné,

čisté výšky znějí dokonale
průzračně. Díky výkonnému
čipu Apple H1 v obou náušní-
cích, jedinečnému akustické-
mu řešení, vyspělému softwa-
ru a výpočetnímu audiu je zá-
žitek z poslechu AirPodů
Max přímo revoluční.
Objevte revoluční zážitek

z poslechu naprosto čehoko-
liv. Pořiďte si svoje Apple Air-
Pods Max v různých barvách
v internetovém obchodu Mi-
ronet.cz od 13 311 korun.

Apple AirPods Max MIRONET

TECHNIKA
TEPELNÝCH ZDROJŮ
se znalostí výměníkových stanic

a plynových kotelen

přijme společnost Alfa – COM, s.r.o.
provozující tepelná zařízení.

Informace na tel. 728 736 179
po-pá 8.30–16.00 hod pí. Řápková.

MOJE MĚSTO
MOJE METRO

S optimálním poča-
sím je teď dobré
rozjet projekty,
které jste dlouho
odkládali.

Jen se rozhlédnete po okolí
svého bydlení a to vám hned
připomene, co je potřeba
opravit.
A firma DeWalt má pro vás

spolehlivé řešení v podobě
akumulátorové bezuhlíkové
brusky.
Elektronická regulace otá-

ček nabízí lepší ovladatelnost
nářadí a umožňuje jeho po-
užití v optimálních podmín-
kách, které vyhovují použité-
mu příslušenství a materiálu.
Elektromechanická spojka
omezuje zpětné rázy působí-
cí na uživatele nářadí, do-
jde-li k zablokování kotouče.
Ochrana proti přetížení za-

brání poškození nářadí, do-
jde-li při práci k jeho nadměr-
nému zatížení. Beznapěťový
blokovací systém spínače za-
braňuje náhodnému spuště-
ní nářadí, je-li zajištěno v za-
pnuté poloze. Síťka v nasáva-
cích otvorech chladícího
vzduchu zabraňuje vniknutí
nečistot do motoru. Systém
odvádění prachu odstraňuje
většinu nečistot ze vzduchu,
který prochází motorem, což
zabraňuje obrušování rotoru.
Nová konstrukce ochranné-
ho krytu umožňuje nastave-
ní krytu bez použití jiného
nářadí. To činí z bezuhlíkové
brusky DeWalt velmi flexibil-
ní nástroj, který ve vašem ar-
zenálu nářadí rozhodně ne-
smí chybět.
Bezuhlíkovou brusku

DeWalt DCG405N spolu s ši-
rokýmvýběremnářadí a tech-
niky pro údržbu domu a za-
hrady naleznete v interneto-
vém obchodu Mironet.cz za
3890 korun.

Je čas pustit
se do práce

Práce - nabídka

Hýčkejte uši. Dejte
jim životní zážitek
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Luxus prázdnin si letos někte-
ří studenti ještě nemohou do-
volit. Odborné školy, jejichž
výuka je úzce spjatá s praxí,
sice už rozdaly vysvědčení,
včetně těch maturitních, ale
žáci si ještě leckde volna ne-
užívají. Protože zdít, stavět
střechu, vymalovat dílnu,
udělat chemický pokus, za-
sklít okna či převléct nemo-
houcího pacienta, to
v on-line vyučování zkrátka
nešlo. „Do konce července bu-
deme dohánět, co se dá,“ říká
Miloslav Janeček, ředitel od-
borné střední školy na praž-
ském Jarově.

Dá se zpoždění dohnat?
Časový propad je určitě

znát a nemyslím, že všechno,
co za ty dlouhé měsíce od-
padlo v praktické výuce, lze
stoprocentně dodatečně dopl-
nit. U nás poběží praxe až do
konce července. Chceme, aby
toho studenti zvládli co nej-
víc, na absolventy čekají fir-
my jako na spasení a třeba
opakovat ročník není řešení.

Platí, že když škola vypus-
tí hotového řemeslníka,
firmy se o něho poperou?
Souhlasím. Pamatuji ale

v devadesátých letech to
méně veselé období, kdy byl
absolutní převis přihlášek na
střední školy. Zájem byl
o gymnázia, nejrůznější eko-
nomické směry, především o
obchodní akademie. A to ješ-
tě nebyla nabídka soukromé-
ho školství taková jako v sou-
časnosti. Všichni tehdy viděli
budoucnost v nových ban-
kách, pojišťovnách, rodily se
nové obchodní společnosti…

A slovo manažer bylo
tehdy zaklínadlem.

Ano, bylo. Obchodní a po-
dobné školy praskaly ve
švech. Neříkám, že učňáky,
jak se říká, zely prázdnotou,
ale zájem byl opravdu malý.
Navíc tehdejší ministryně
školství prosazovala, aby kaž-
dý měl maturitu, učiliště ne-
byla atraktivní. Přišel jsem
na Jarov v roce 2008, bylo to
ještě špatné, ale brzo se to za-
čalo pomalu měnit. Projevilo
se postupné odcházení nej-
starší generace řemeslníků
a nové nepřicházely. Těch de-
set let propadu je znát, ale na-
štěstí se to zase obrací k lepší-
mu. Některé okolnosti vedou-
cí ke změně jsou docela pozo-
ruhodné. Trend vylidňování
učilišť totiž otočili kominíci.

Tomi vysvětlete.
V roce 2008 byla naše ško-

la, která ještě měla učební
obor kominík. Všechny ostat-
ní školy v republice ho zruši-
ly. Ale i tady byli dva tři kluci
v ročníku. Bodem obratu byla
změna pravidel a povinnost
pravidelných kontrol kotlů
i komínů. To byl nějaký rok
2012. Všechno se rázem změ-

nilo. Takže poptávka po od-
bornících, kteří by vám zkon-
trolovali komín a dali to
správné razítko, že ho máte
bezpečný, byla najednou ne-
bývalá. Pro nás bylo štěstí
také v tom, že úzce spolupra-
cujeme s jednotlivými cechy,
včetně kominíků. A studenti
se začínali hlásit. Kominíci
zjistili, že je po nich sháňka,
přišli na to, že si mohou ne-
chat svoji práci dobře zapla-
tit, a začalo se jim dařit.

Sehnat kominíka proto
není problém?
No, dokonce si začínám

říkat, aby nebylo překominí-
kováno. Teď mají práce tak
akorát. Nejvíc pochopitelně
na podzim, protože přes léto
se téměř netopí a jak se blíží
topná sezona, všichni si na-
jednou vzpomenou. V kaž-
dém kraji v republice je mo-
mentálně aspoň jedna škola,
kde se zase učí kominíci. Ně-
kde i dvě školy.

Kominící vyšli ze stínu?
Jistě. Když to řeknu otevře-

ně, lidé viděli, že už to nejsou

jen ti mouřeníni, co lezou
s koulí a štětkou po střeše. Na-
koupili nová auta, byli víc vi-
dět, hlavě si lidé všimli, že se
jim daří. Především na men-
ších městech to obyvatelé za-
znamenali. Z roku na rok
jsme místo tří čtyř přihlášek
měli dvacet. A obor otevírali
v dalších krajích.

Jsou ještě nějaké obory,
které přece jenom tolik
nelákají?
Jsme poslední škola v Čes-

ku, kde se ještě učí pár stu-
dentů na sklenáře. Okna se
vyrábějí v továrnách na pá-
sech, tam je nikdo nepotřebu-
je. Sklenářství jako taková na-
jdete, mají zaučené lidi. Tak-
že oprav oken, dveřních výpl-
ní a zaskleného nábytku to-
lik není, nebo jich není tolik
potřeba.Menší zájem je třeba
také o takzvaně střechařské
obory, jako je klempíř, pokrý-
vač nebo tesař. Roli hraje
možná i to, že tito řemeslníci
pracují venku, ve výškách, je
to práce pro opravdové chla-
py. V patnácti letech, když se
hlavně kluci rozhodují, mají

silné slovo i maminky. A ty se
těch výšek bojí. Tato řemesla
se nyní učí míň zájemců, ale
na druhou stranu, zákazníci
je vyvažují zlatem. Nejen oni
si vydělají opravdu neskuteč-
né peníze. Což ovšem platí
pro každého řemeslníka. Po-
kud je šikovný, zvládámoder-
ní i starší technologie a mate-
riály, je pracovitý, slušný, ko-
munikativní, má velice zají-
mavý příjem.

Kolik?
Ti nejlepší sedmdesát

i osmdesát tisíc korun měsíč-
ně. Zadarmo to není, to samo-
zřejmě. Pracují o víkendech.
Jistě, každá vlna zájmu jed-
nou opadne, ale troufnu si
říci, že čtyři následující gene-
race řemeslníků se budou
mít s ohledem na to, jaká
bude poptávka, velice dobře.

Takže už se nepovídá to
známé: „Jsi blbej, půjdeš
se akorát vyučit.“
Kdysi se dokonce říkalo:

„Ty jsi tak blbej, že nemůžeš
ani na zedníka, ty půjdeš na
kominíka!“ Pochopitelně se
to otočilo. Projděte se naší
školou a uvidíte, že opravo-
vat, instalovat nebo dělat ser-
vis moderních kotlů, top-
ných zařízení a všeho ostatní-
ho opravdu není pro hlupá-
ka. I zmiňovaný kominík pat-
ří spíše k těm náročnějším
oborům. Kominík pracuje
s nejrůznějšími měřáky spa-
lin, s kamerami,musí zvládat
fyziku spalin, to není legrace.
Prestiž řemesel opravdu ros-
te. Bývalý starosta New Yorku
a známý finančník Michael
Bloomerg v jednom rozhovo-
ru prohlásil, že kdo má
trochu inteligence, tak jde na
instalatéra. PAVEL HRABICA

Ředitel Miloslav Janeček Výuka se o prázdninách na Jarově nezastavila. 2x METRO

V roce 2020 v USA podle úda-
jů Svazu amerického nahrá-
vacího průmyslu tržby z pro-
deje desek poprvé po 34 le-
tech překonaly tržby z prode-
je CD. Projevilo se to i v byz-
nysu světové vinylové jednič-
ky, GZ Media Loděnice. Loni
ve svých lisovnách v Česku,
USA a Kanadě vyrobila přes
40 milionů vinylů a navzdory
pandemii zažila nejlepší rok
od svého založení. Tržby z hu-
debních nosičů a polygrafic-
kých výrobků dosáhly 3,8 mi-
liardy korun. ČTK

Skláři také
nezaháleli
Vedle odborných škol, kte-
ré momentálně dohánějí
letošní covidový propad
v praktické výuce, nesložili
o prázdninách ruce do klí-
na ani studenti sklářských
škol. Do proslulé sklárny
v Anníně na Klatovsku se
sjeli jak z českých, tak dal-
ších evropských umělec-
kých škol (na snímku stu-
denti Igor Kováč a Zuzana
Kováčiková). Pod vedením
zdejších sklářských mistrů
realizovali své nápady
z křehkého materiálu. ČTK

Byznys snů?

80
Až tolik tisíc korun si vydělá
pilný kurýr na kole v Praze.
Záleží ale, u jaké služby jezdí.
Pokud o podobném výdělku
přemýšlíte, musíte počítat
i s dalšími „ale“. Zaprvé musí-
te znát dokonale město i bez
mapy. Na věčné koukání do
plánku není čas. Zadruhé po-
čítejte s tím, že denně na-
jezdíte i sto kilometrů. Zatře-
tí: pracovní doba je třeba od
sedmé ranní do sedmé večer-
ní. Začtvrté: jezdí se v kaž-
dém počasí a na zádech mů-
žete vláčet i pár kilo nákladu.

LP versus CD.
Vinyly jsou
zase nahoře

„Jsi blbej, nevezmou tě ani na
zedníka!“ To už dávno neplatí
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Pouze na programu ČT sport
a s důrazem na disciplíny
s medailovými ambicemi čes-
kých reprezentantů a starty
našich sportovců. Česká tele-
vize odvysílá v roli nevýhrad-
ního vysílatele tři sta hodin
premiérových přenosů. ČT si
nad rámec vyjednala také
možnost repríz. Hlavní vysíla-
cí práva mají placené kanály
Eurosportu. Česká televize

posílá do dějiště her osm ko-
mentátorů a osm reportérů.
Český rozhlas chystá po

dobu olympijských her v To-
kiu nejbohatší sportovní na-
bídku v historii. Stanice Radio-
žurnál a Radiožurnál Sport
nabídnou posluchačům živé
vstupy i přímé přenosy. Tři-
náctičlenný týmČeského roz-
hlasu bude o dění informovat
ze studia v centru IBC. MET

Trojnásobný mistr světa v zá-
vodech silničních motocyklů
Dani Pedrosa se téměř tři roky
po odchodu z MS vrátí na sou-
těžní okruhy. Na divokou kar-
tu bude startovat v továrním
týmu KTM v srpnové Velké
ceně Štýrska ve Spielbergu
a pak zřejmě i v září v Grand
Prix San Marina v Misanu. ČTK

Mezinárodní olym-
pijský výbor rozší-
řil známé heslo.

„Rychleji, výše, silněji.“ Tak
znal olympijské motto dlou-
há léta snad každý. Nyní při-
bylo ke tříslovné formulce na-
víc ještě „společně“. Novinku
schválil včera v TokiuMeziná-
rodní olympijský výbor na ná-
vrh svého prezidenta Thoma-
se Bacha. V latině má nyní je-
den ze základních symbolů
her podobu „Citius, Altius,
Fortius – Communiter“.
„Je třeba motto přizpůso-

bit naší době. Je to milník
v našem vývoji a vysílá jasný
signál. Chceme věnovat
zvláštní pozornost solidaritě,
a to je to, co slovo ‚společně‘
vyjadřuje. Společné úsilí při-
náší rychlejší a lepší výsled-
ky,“ řekl na zasedání Bach.
Původnímotto „Citius, Alti-

us, Fortius“ navrhl zakladatel
olympijských her baron
Pierre de Coubertin. Inspiro-
val jej jeho přítel, dominikán-
ský mnich Henri Didon. Mot-

tem olympijských her se toto
úsloví stalo už v roce 1894.
Motto je jedním ze tří takzva-
ných vysokých symbolů
olympijských her vedle loga
a vlajky. Nižšími symboly
jsou plamen, hymna, slib,
medaile a maskot. ČTK

Uganďana zadrželi
Ugandský vzpěrač Julius
Ssekitoleko, který minulý
týden opustil na příprav-
ném kempu v Japonsku
olympijskou výpravu, už
byl nalezen a vyslechla ho
policie. Ostatní členové
týmu, mezi nimiž se po
příletu objevila nákaza ko-
ronavirem, se po absolvo-
vání povinné karantény
přesunuli do olympijské
vesnice.

Pozitivní z Mexika
Dva hráči mexické base-
ballové reprezentace měli
před odletem týmu na OH
pozitivní testy na korona-
virus. Hector Velázquez
a Sammy Solis museli po
zjištění výsledků nastou-
pit do izolace.

Nesplnili limity
Šestice polských plavců
z původní třiadvacetičlen-
né nominace se musela
vrátit z Tokia poté, co vy-
šlo najevo, že nemají spl-
něné potřebné limity pro
start na olympijských
hrách. Většina členů pla-
veckého týmu v reakci na
to vyzvala v otevřeném do-
pise šéfa svazu Pawla Slo-
minského k rezignaci,
funkcionář se ale zatím
jen omluvil za organizač-
ní chaos. Vysvětlení poža-
duje i ministr sportu Piotr
Gliňski.

Nakažený Nausch
Třetí pozitivní test na ko-
ronavirus měl v české vý-
pravě v Tokiu trenér plá-
žových volejbalistek Si-
mon Nausch. Kouč Mar-
kéty Nausch Slukové
a Barbory Hermannové za-
mířil po potvrzení nálezu
PCR testem z olympijské
vesnice do izolace. V ka-
ranténě je nyní osm členů
české výpravy, kteří do dě-
jiště her cestovali spe-
ciálem minulý pátek.

Už i skialpinismus
Program zimních olympij-
ských her v roce 2026
v Cortině d’Ampezzo a Mi-
láně rozšíří závody ve ski-
alpinismu. Jejich zařazení
jako doplňkového sportu
schválili členové Meziná-
rodního olympijského vý-
boru. Má jít o dva závody
pro muže a ženy a jednu
soutěž smíšených týmů.
O definitivním potvrzení
programu her by měl roz-
hodnout v červnu 2022 vý-
konný výbor MOV. ČTK

Nepojede
Chodkyně Anežka Draho-
tová po omilostnění v do-
pingové kauze nevyužije
šanci startovat na olym-
pijských hrách v Tokiu.
Vysvětlila to tím, že po
závodní přestávce není
v odpovídající formě.
„Jsem přesvědčená, že
aby start na olympiádě
dával smysl pro Česko
i pro sportovce, tak mu-
sím být ve skvělé životní
formě. Ale poslední tři
měsíce byly náročné,“
řekla Drahotová. MAFRA

Simon Nausch PROFIMEDIA.CZ

Číslo dne

37
Hokejový útočník Jiří Novot-
ný se v sedmatřiceti letech
rozhodl ukončit hráčskou ka-
riéru. Mistr světa z roku 2010,
který v minulé sezoně hrál ve
švýcarském Ambri-Piotta, to
řekl deníku Sport. Nyní bude
působit jako hráčský agent.

Speciální stanice.
Vysílání z Tokia

Pedrosa. Vrátí
se ve Štýrsku

V mottu je
nově slovo
společně

Olympijské hry v Tokiu

SPORT

Celý program startují softbal a fotbal
Oficiálně začínají olympijské hry v Tokiu až v pátek, už dnes se ale hrají první zápasy ve
skupinách softbalového a fotbalového turnaje. V obou případech do programu vstupují
jako první ženy. U softbalu se hraje pouze ženský turnaj, muži zase budou soupeřit
v baseballu. Na snímku hraje na banjo brazilská fotbalistka Marta na stadionu v Miyagi.
Hned první den se představí i česká fotbalová rozhodčí Lucie Ratajová. Jednačtyřicetiletá
sudí bude dělat první asistentku právě při zápase mezi Brazílií a Čínou. AP

Na zahájení bude i císař

Pátečního ceremoniálu od
13 hodin SELČ se zúčastní asi
tisícovka pozvaných diváků.

● Japonský císař Naruhito do-
razí na oficiální zahájení
olympijských her v Tokiu.
Císařovna Masako na cere-
moniálu přítomna nebude.
Už zítra se jednašedesátiletý
panovník setká s předsedou
Mezinárodního olympijské-
ho výboru Thomasem Ba-
chem. Naruhitův předek Hi-
rohito zahajoval olympijské
hry v Tokiu v roce 1964.

Krátce




